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 وعلاقتة بالاصابات الميكروبية لمتجويف الفمي في الاطفال المصابين بالموكيميا في مستشفى البصرة التخصصي للاطفال  HBD-3الجيني لتعبير ا
: الأطروحة أوممخص الرسالة   

في انخلايا انطلائيت نهخجىيف انفًي وخلايا انُخشوفيم  نلاطفال  HBD-3  انذفاعيحىل  ححذيذ انخعبيش انجيُي نهببخيذ  حبهىسث انذساست

حيث    يشيض . 50عيُت قبم وبعذ انعلاج انكيًبائي يٍ اصم  05في يسخشفً انبصشة انخخصصي نلأطفال وبىاقع  انًصابيٍ بانهىكيًيا

شث انذساست يذي حأثيش انعلاج انكيًيائي عهً يقذاس حعبيشانجيُي يعخبشهزا انببخيذ  احذ يكىَاث انًُاعت انطبيعيت في انجسى  ونقذ اظه

HBD-3 يذي علاقت يقذاس انخعبيش انجيُي بخطىس الاصاباث انًيكشوبيت سىاء كاَج بكخيشيت  كزنكفي انخلايا انطلائيت وخلايا انُخشوفيم و

ياث انذو انبيضاء ويٍ ضًُهاخلايا انُخشوفيم وانخي بيُج او فطشيت ورنك يٍ خلال يخابعت انخغيشاث انحاصهت في عىايم انذو انًخًثهت بكش

 Neutropeniaاَخفاضا كبيشا في الاعذاد حيث كاٌ يعظى الاطفال انًصابيٍ بانهىكيًيا يعاَىٌ يٍ َقص خلايا انُخشوفيم يايعشف ب 

في  HBD-3حغيشاث انخعبيش انجيُي نهجيٍ  بعذانعلاج انكيًيائي  وكزنك يخابعت Neutropenia قبم انعلاج انكيًيائي وصيادة َسبت الاصابت

ولقد تم اجراء جميع التجارب  خلايا انُخشوفيم و انخلايا انطلائيت  نلاطفال انًصابيٍ بانىهٍ انًُاعي انُاحح عٍ الاصابت بسشطاٌ انذو
 , sequencing  وتشمل ة المتطورةالمختبرية باستخدام التقنيات التشخيصية التقميدية المتوفرة بالأضافة الى استخدام التقنيات الحديث

PCR.و real –time PCR . 
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Abstracts of Thesis: 

The study was focused to determine the genetic expression of HBD-3 in the epithelial cells of oral cavity and 
neutrophils cells for children with leukemia in Basra Specialist Hospital for children and 50 samples before and 
after chemotherapy from 25 patients. The study showed the effect of chemotherapy on the amount of HBD-3 
expression in epithelial cells and neutrophils cells, as well as the extent to which gene expression is related to 
the development of microbial infections, whether bacterial or fungal, by monitoring changes in blood factors of 
white blood cells, including neutrophils cells, which showed a significant decrease in numbers, where most 
children with leukemia suffer from lack of neutropenic cells known as neutropenia before chemotherapy and 
increase the incidence of neutropenia after And the follow-up of gene expression changes in HBD-3 genes in 
neutrophils cells and epithelial cells of children with immune leukemia caused by leukemia. All laboratory 
experiments were carried out using the traditional diagnostic techniques available in addition to the use of 
advanced modern techniques, sequencing, PCR and real -time PCR. 
  

 


